
PROTOKÓŁ Nr 18/2016 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 29 marca 2016 r. 

 

1. W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

 11 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska, 

 Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

 Asystent Wójta – Karol Żukowski 

 Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk 

 Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 

 Inspektor ds. księgowości podatkowej i egzekucji należności  

 

Radni nieobecni:  

- Monika Gardzielewska,  

- Paweł Pałubicki,  

- Bożena Sikora,  

- Witold Leśniewski. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Opiniowanie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia planu sieci publicznych gimnazjów prowadzonych przez gminę Dębnica 

Kaszubska oraz określenia granic ich obwodów, 

b) włączenia Gimnazjum im. Czesława Miłosza w Dębnicy Kaszubskiej do Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej, 

c) zmiany uchwały X/64/99 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 9 lipca 1999 r. w 

sprawie założenia Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej,  

d) zmiany uchwały nr 47/95 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 22 grudnia 1995 r. w 

sprawie utworzenia jednostek budżetowych oświaty i reorganizacji placówek 

oświatowych, 

e) utworzenia Gimnazjum w Gogolewie, 

f) utworzenia Gimnazjum w Motarzynie, 

g) trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska dla 

niepublicznych przedszkoli, szkół podstawowych oraz gimnazjów prowadzonych przez 

podmioty inne niż jednostki samorządu terytorialnego na terenie Gminy Dębnica 

Kaszubska oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania, 

h) przyjęcia "Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Dębnica 

Kaszubska na lata 2016 - 2032", 

i) uchwalenia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Dębnica Kaszubska na lata 2016-

2018, 

j) zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej, 

k) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Dębnica Kaszubska, Krzynia, Łysomice, 

Łysomiczki na lata 2009-2018” z dnia 21 października 2010 r., 

l) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2016”, 

m) udzielenia pomocy finansowej Gminie Słupsk, 

n) przyjęcia raportu z realizacji „Programu ochrony środowiska gminy Dębnica Kaszubska 

na lata 2014-2017 z perspektywą do roku 2021” za lata 2014-2015, 



o) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji projektu z zakresu poprawy 

jakości dróg na terenie Dębnicy Kaszubskiej, 

p) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji projektu pn.: „Upowszechnianie 

edukacji przedszkolnej w ramach Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta Słupska” 

planowanego do złożenia w ramach konkursu dla działania 3.1. Edukacja przedszkolna 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, 

q) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji Projektu pn.: „Pomorskie Szlaki 

Kajakowe” planowanego do złożenia w ramach konkursu dla działania 8.4. Wsparcie 

atrakcyjności walorów dziedzictwa przyrodniczego Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, 

r) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Administracji i Cyfryzacji o ustalenie urzędowej 

nazwy dla miejscowości Leśna Polana, 

s) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej, 

t) ustalenia zasad na jakich sołtysom będzie przysługiwała dieta, 

u) zmiany uchwały budżetowej oraz zmiany w budżecie gminy na 2016 rok, 

v) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2016-2025. 

3. Plan zbywania i nabywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

18.03.2016 r.  

4. Zamknięcie obrad.  

 

Ad. 1-2 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski otworzył obrady komisji wspólnych. Przywitał 

Panią Wójt, pracowników urzędu, przybyłych Radnych. Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski 

poprosił o przedstawienie projektu Sekretarza R. Krawczyka. 

 

a. Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że uchwała wymaga aby obwody podzielić na trzy 

szkoły. Obwody szkół odpowiadają swoim obwodom omawianym poprzednio.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że podczas wyjazdu terenowego Komisji 

Infrastruktury i Budżetu w sprawie przeglądu dróg gminnych, Komisja zauważyła, że 

miejscowość Leśnia miałaby krótszą drogę do Motarzyna. W związku z tym zwrócił się z 

zapytaniem czy urząd taką możliwość brał pod uwagę, aby autobus kursował trasa krótszą?  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że lepszy dojazd miejscowość ma do drogi asfaltowej, z 

której lepiej jest dojechać do Gogolewa.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania? W 

związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do opiniowania.  

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 

gimnazjów prowadzonych przez gminę Dębnica Kaszubska oraz określenia granic ich obwodów 

został zaopiniowany: 

  

Komisja Kultury i Oświaty /2 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący 

Komisja Rewizyjna /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

b. Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że uchwała ta jest dalszym krokiem pozytywnej opinii 

wyrażonej przy uchwale poprzedniej. Skutkiem tej uchwały jest włączenie Gimnazjum do 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej. W ten sposób gimnazjum stanie się 

jednym z trzech elementów Zespołu, w którego skład wchodzi przedszkole, szkoła podstawowa, 

Gimnazjum. Powstały zespół szkół będzie tworem administracyjnym. W tej sprawie proszono o 

opinię Kuratorium Oświaty.  



Radny M. Batóg zwrócił się z zapytaniem jak rozkładały się głosy oddane w ankietach? 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że oprócz opinii kuratora zostały wysłane ankiety do 

rodziców dzieci, w sumie 1976 ankiet. Ankiet zwrotnych było 315 z czego około 200 było za 

reorganizacją, a około 100 było przeciw.  Sekretarz dodał, że w wyniku połączenia szkól zmianie 

ulegnie akt założycielski. Wystąpiono o opinię do wszystkich organów niezbędnych do 

przeprowadzenia procedury. Nauczyciele wyrazili swoją opinię negatywnie. Wystąpiono również 

do Związku Zawodowego, którego opinia była pozytywna. Związek Nauczycielstwa Polskiego w 

Dębnicy Kaszubskiej wyraził niejednoznaczną opinię, w której zawarł swoje obawy oraz 

potencjalne szanse. Jedna opinia ze Związków Zawodowych ze Słupska była negatywna. 

Radny M. Olech poprosił o sprecyzowanie opinii Związku Nauczycielstwa Polskiego z Dębnicy 

Kaszubskiej Panią Inne Miercałow. 

Pani I. Miercałow poinformowała, iż opinia ZNP jest niejednoznaczna, gdyż nie jest znany los 

reformy oświaty. W czerwcu po ogólnopolskiej reformie będzie już coś wiadomo. Warto by było 

wstrzymać się z decyzjami. Po 16 latach funkcjonowania gimnazjum miałoby przestać istnieć. W 

tym czasie udało się stworzyć społeczeństwo. W Motarzynie jest inaczej niż w Dębnicy 

Kaszubskiej. ZNP reprezentuje całość. Jeżeli chodzi o poziom nauczania to nie ma możliwości 

stwierdzenia poprawy, także tego czy reorganizacja przyniesie oszczędności finansowe. Z drugiej 

strony będzie większa rywalizacja wśród uczniów. Lecz z większej populacji można lepiej 

dostosować poziom i program. Są plusy i minusy reorganizacji.  

Radny R. Cech poinformował, że w gimnazjum jest 10 oddziałów. Jeżeli oddziałów się nie 

połączy będzie ich 9. Klasy po odjęciu oddziału będą stały puste.  

Radny M. Olech oznajmił, iż martwi się tym, że cztery różne związki zawodowe opiniowały 

reorganizację a opinie są tak rozbieżne.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że dwie opinie są pozytywne, jedna opinia jest 

niejednoznaczna, gdyż zbiera różnych nauczycieli, natomiast związek z negatywną opinią 

lakonicznie uzasadnił swoje motywy. Według nich zabrakło konkretów, jednak nie da się na 

etapie planowania jednoznacznie określić sytuacji kadrowej. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jeszcze jakieś pytania?  

Radny R. Cech zauważył, że nie były omówione mocne i słaby strony dostarczone przez Zespół 

Szkolno-Przedszkolny z Dębnicy Kaszubskiej. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że to co zostało przedstawione przez nauczycieli budzi 

niepokój pod względem merytorycznym. Nauczyciele obawiają się, że przy wzroście liczby dzieci, 

uczniowie będą musieli spędzać przerwy na dworze. Jednak takie jest zalecenie, aby w miarę 

możliwości dzieci jak najwięcej przebywały na zewnątrz, nie w budynku. Słabe strony:  

- niska temperatura w gimnazjum i zapach z kanalizacji. To rzeczy nad którymi urząd pracuje. 

- kolejnym punktem są wąskie korytarze w budynku B. Tego stanu już się nie zmieni, są to ściany 

nośne, których nie można ruszyć.  

- przez nauczycieli podkreślane jest to, że nie ma potrzeby segregacji uczniów, lecz nie taki jest 

zamiar planowanych zmian.  

- brak placu zabaw dla kl. I-III. Elementy placu zabaw już stoją. W planach jest także zrobienie 

świetlicy. Nauczyciele na własne oczy powinni przekonać się jak jest w innych szkołach. 

Zagrożenia: 

- utrata pracy przez niektórych nauczycieli i pracowników obsługi. Było to analizowane i 

omawiane na komisjach wspólnych, podczas prezentacji. Pani Wójt dodała, że w podstawówce na 

jej prośbę miał być zmieniony grafik, tak aby sprzątaczki nie musiały przychodzić od rana, gdyż 

nie było takiej potrzeby. Podczas jednej z kontroli nie zastano pracowników, gdyż uznali, że nie 

mają już nic do zrobienia i poszli do domu. 



- zmniejszenie liczby oddziałów. Pani Wójt poinformowała, że liczniejsze klasy są w Dębnicy 

Kaszubskiej, a mniej liczne w terenie. 

- dwuzmianowość. Taka propozycja nigdy nie padła. 

-  migracja uczniów. Już teraz zmieniają się wyniki egzaminów, a sala komputerowa zostanie 

przeniesiona. Migracja uczniów już teraz jest faktem.  

- brak podziału biblioteki dla uczniów. Pani Wójt poinformowała, że nie ma potrzeby aby 

bibliotekę dzielić. 

- niemożność aktywnego zarządzania przy obsadzie 1 dyrektor + 1 wicedyrektor. Pani Wójt 

poinformowała, że jeżeli będzie potrzeba zatrudniania dyrektora to będzie to zrobione. Z 

dzisiejszą liczbą  oddziałów nie ma takiej potrzeby. 

- bezpieczeństwo młodszych dzieci. Pani Wójt poinformowała, że jeżeli wśród uczniów są jakieś 

tarcia to pomiędzy wiekowo takimi samymi klasami. To, że dzieci zostaną w macierzystej szkole 

lepiej dla nich wyjdzie. 

Radna R. Rejkowicz poinformowała, że kiedyś było 8 klas i nie było żadnych tarć pomiędzy 

uczniami, a jeżeli już były jakieś spięcia to wśród rówieśników, ale jest to normalne.  

Pani I. Miercałow oznajmiła, że nie można porównywać obecnej szkoły do tej sprzed kilku lat, do 

wcześniejszego tworu. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że na 70-leciu szkoły, którego był 

uczestnikiem dzieci po apelu miały wolne, nie odbywały się zajęcia. Wiceprzewodniczący 

otrzymał telefon od pani ze świetlicy z zapytaniem co ma zrobić z Jego dzieckiem, gdyż syn 

przyszedł do świetlicy, a świetlica była zamknięta. O 13:30 był odjazd autobusów do domów, a o 

13:10 Jego syn był w świetlicy. Jak się okazało dziećmi mieli zajmować się wychowawcy. Od razu 

widać, że wśród nauczycieli nie ma rozmów, nie ma wymiany informacji.  

Pani I. Miercałow poinformowała, że świetliczanka postąpiła zgodnie z zarządzeniem dyrektora. 

Pani dodała, że warunki lokalowe nie pozwalają na to aby zapraszać dużą liczbę osób, tak jak by 

się to chciało zrobić. Połączenie szkoły z gimnazjum pod tym względem wypada na plus. W 

gimnazjum zmieściłoby się z podstawówką, gdyż byłoby niewiele dzieci.  

Sekretarz R. Krawczyk zaproponował aby wrócić do temat. 

Radny R. Cech zwrócił się z zapytaniem czy z czerwonego budynku definitywnie będzie się 

rezygnowało? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że to wszystko zależy od tego czy będą dzieci do 

przedszkola. Do 30.03.2016 r. rodzice muszą się określić, czy chcą posłać dzieci do przedszkola. 

Jeżeli nie będzie klas pierwszych, dla uczniów będzie miejsce w budynku B. Dodała, że rok za 

rokiem nauczyciele tracą pracę i nie jest to spowodowane reorganizacją. Dla jednego dziecka 

oddział nie zostanie otworzony, lecz dla 8 już tak. Jest taki obowiązek. Czy będzie nabór będzie 

wiadomo po deklaracji rodziców.  

Sekretarz R. Krawczyk dodał, że obiektów oświatowych nie zabraknie. Jest obiekt 

niewykorzystany. Miejsc lokalowych jest dużo. 

Radny M. Olech poinformował, że muszą być dołożone wszelkie starania aby na parterze w 

budynku B otworzyć świetlicę. Należy robić wszystko za jednym zamachem, jak są zmiany w 

oświacie.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że budynek B, o którym mowa nie był budynkiem 

oświatowym, miał być budynkiem gospodarczym. Mury budynku były analizowane i są pomysły 

aby przestawić ścianki działowe, tak aby dążyć do przestronnych sal.  

Sekretarz R. Krawczyk dodał, że po to dzieci są migrowane aby była poprawa funkcjonowania 

szkoły, aby dzieci nie musiały się przeciskać na korytarzach.  

Radna W. Nierychlewski oznajmił, że parter i szatnie w szkole należy zrobić w pierwszej 

kolejności. Pomieszczenia te są niezbędne, lecz holi już nie da się poszerzyć.  



Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie włączenia Gimnazjum im. Czesława 

Miłosza w Dębnicy Kaszubskiej do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej 

został zaopiniowany: 

  

Komisja Kultury i Oświaty /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 

Komisja Rewizyjna /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

c. Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że wszystko jest konsekwencją czegoś. Uchwała ta jest 

zmianą aktu założycielskiego z ograniczonym obwodem szkolnym. 

Radna W. Masłyk oznajmiła, że pisma składane za jak i przeciw  reorganizacji były składane 

kilkakrotnie. 

Pani I. Miercałow poinformowała, że w statucie szkoły jest ograniczenie liczby uczniów do 10, a 

nic nie jest powiedziane co się będzie działo w przypadku mniejszej liczby uczniów. Zapis tan 

wydaje się nieprecyzyjny.  

Pani Wójt I. Warkocka zwróciła się z zapytaniem czy Pani Miercałow sugeruje zmianę zapisów, 

tak aby to ograniczenie się nie pojawiło? Według Pani Wójt zapis może zostać wykreślony, 

pozwala to na większą swobodę.  

Zapis z §10 statutu został zmieniony. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały X/64/99 Rady 

Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 9 lipca 1999 r. w sprawie założenia Gimnazjum w Dębnicy 

Kaszubskiej został zaopiniowany: 

  

Komisja Kultury i Oświaty /2 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący 

Komisja Rewizyjna /3 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujących 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

d. Sekretarz R. Krawczyk poinformował, iż uchwała jest analogiczna do uchwały 

poprzedniej. W akcie założycielskim należy zmienić adres siedziby szkoły. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 47/95 Rady 

Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 22 grudnia 1995 r. w sprawie utworzenia jednostek 

budżetowych oświaty i reorganizacji placówek oświatowych  został zaopiniowany: 

/Przed przystąpieniem do głosowania posiedzenie opuścił Radny Marcin Olech Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej./ 

 

Komisja Kultury i Oświaty /2 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący 

Komisja Rewizyjna /2 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

e. Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że uchwała jest konsekwencją poprzedniej decyzji 

radnych. Regulacje statutowe są identyczne jak w przypadku poprzedniej uchwały. 

/Na posiedzenie powrócił Radny Marcin Olech Przewodniczący Komisji Rewizyjnej./ 



Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie utworzenia Gimnazjum w Gogolewie 

został zaopiniowany: 

/Przed przystąpieniem do głosowania posiedzenie opuścił Radny Marcin Olech Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej./ 

 

Komisja Kultury i Oświaty /2 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący 

Komisja Rewizyjna /3 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

f. Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa 

Radnych ma jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie utworzenia Gimnazjum w Motarzynie 

został zaopiniowany: 

/Przed przystąpieniem do głosowania na posiedzenie powrócił Radny Marcin Olech, 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej./ 

 

Komisja Kultury i Oświaty /2 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący 

Komisja Rewizyjna /3 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

g. Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że w styczniu Radni podejmowali tą uchwałę, 

jednak RIO zauważyło, że nie powinno być rozliczeń za miesiąc lipiec i sierpień na podstawie  

stanu za miesiąc czerwiec. Rozliczenia powinny następować zgodnie ze stanem na dany miesiąc, 

również w wakacje.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem jak się to będzie miało do 

rozliczeń? 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że do tej pory rozliczenia następowały na podstawie 

faktycznej liczby uczniów za miesiąc czerwiec. RIO zwróciło też uwagę na zamieszczanie treści 

przepisów z ustawy w uchwale. Trzecią rzeczą, do której były uwagi to załącznik do uchwały. Za 

dużo danych osobowych żądał urząd. Ostatnią rzeczą, na którą RIO zwróciło uwagę to zapis 

odnośnie niepublicznych przedszkoli.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytania? 

Przewodniczący Rady P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem czy szkoła musi mieć jakieś zajęcia w 

czasie wakacji? 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że zajęcia nie odbywają się w szkole, natomiast uczniem 

szkoły jest się do końca sierpnia, stąd zmiana. 

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że uczniem jest się przez cały rok szkolny, chyba, że rodzic 

wypisze dziecko ze szkoły. 

Sekretarz R. Krawczyk wyjaśnił, że dotychczasowe rozliczanie odbywało się według stanu na 

miesiąc czerwiec. Jeżeli doszłoby do zmiany liczby uczniów nastąpiłyby pomniejszenia.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania? 

W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z 

budżetu Gminy Dębnica Kaszubska dla niepublicznych przedszkoli, szkół podstawowych oraz 

gimnazjów prowadzonych przez podmioty inne niż jednostki samorządu terytorialnego na terenie 



Gminy Dębnica Kaszubska oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i 

wykorzystania został zaopiniowany: 

 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Kultury i Oświaty /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 

Komisja Rewizyjna /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

h. Sekretarz R. Krawczyk wyjaśnił, iż uchwała jest aktualizacją programu, a opracowanie 

zawiera pełną wiedzę co do wyrobów azbestowych na terenie gminy. Firma zrobiła pełną 

inwentaryzację. Program ten jest pomocny przy aplikowaniu o środki zewnętrzne.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy jest to stan aktualny? 

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że Rada Gminy zakładała, że będzie suma przeznaczona na 

usuwanie azbestu. Obecnie gmina posiłkuje się środkami ze starostwa. Świadomość szkodliwości 

wyrobów z azbestu wśród mieszkańców rośnie.  

Radna R. Rejkowicz zwróciła się z zapytaniem czy nadal można się starać o dofinansowanie? 

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że termin składania wniosków był do końca lutego. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że chodzą słuchy, że wszystkie złożone 

wnioski będą „klepnięte”.  

Pani Sołtys U. Rączka zwróciła się z zapytaniem czy istnieje jakieś zestawienie ze starostwa jaka 

powierzchnia azbestu została wymieniona? Kiedyś była robiona inwentaryzacja odnośnie azbestu. 

Pani Sołtys zauważyła, że są problemy jeżeli mieszkańcy wnioskują o wymianę małych pokryć 

dachowych.  Na nie są przydzielane dofinansowania, ale szybciej załapią się ci mieszkańcy, którzy 

mają do wymiany 60-100 m.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, iż nie ma żadnych przeciwwskazań do tego aby mino 

wszystko starać się o dofinansowanie. Być może starostwo w pierwszej kolejności zajmuje się 

dużymi połaciami.  

Pani Sołtys U. Rączka zwróciła się z zapytaniem czy są jakieś miejsca gdzie ściągnięty dach 

można składować? 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że mieszkańcy nie mogą zajmować się usuwaniem 

wyrobów zawierających azbest na własną rękę. Musi zająć się tym odpowiednia firma, posiadająca 

uprawnienia.  

Radna D. Hańczyk zwróciła się z zapytaniem co zrobić w przypadku gdy dach z azbestem 

stwarza niebezpieczeństwo? Czy można jakoś zareagować? 

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że nikogo nie można zmusić do wymiany dachu. Jeżeli  

dach zagraża bezpieczeństwu to są organy nadzoru, które to zweryfikują. Można więc zgłosić to 

w starostwie i tą drogą wpłynąć na właściciela. Nie można nakładać sankcji na mieszkańca.  

Radna I. Kiernicka oznajmiła, że dobrze by było jakoś pomóc mieszkańcom przy wymianie 

dachu na nowy.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że każdy Radny ma pod sobą jakiś teren, 

mógłby poinformować o możliwościach stwarzanych przez innych.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny poinformował, że dobrze by było mieć program pomocy przy 

wymianie dachu na nowy.  

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że program stanowiący załącznik do uchwały był przesłany 

Radnym dużo wcześniej. Zwrócił się z zapytaniem czy jest potrzeba go przedstawiać? 

Radni jednoznacznie zadecydowali brak potrzeby prezentacji. 

Przewodniczący Rady P. Paczesny zwrócił się z prośbą o utworzenie funduszu wspomagającego 

usunięcie azbestu.  



Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, iż podobny program przerabiał u siebie w poprzednim miejscu 

pracy. Pomimo tego nie cieszył się popularnością, gdyż nie stwarzał dobrych warunków dla 

mieszkańców i nie wszystkich było stać na montaż nowego dachu.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania? 

W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu usuwania 

wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2016 - 2032" został 

zaopiniowany: 

/Przed przystąpieniem do głosowania posiedzenie opuścił Radny Marcin Olech, Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej./ 

 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Rewizyjna /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 

Komisja Kultury i Oświaty /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

i. Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż kolejnym projektem uchwały jest 

uchwała w sprawie uchwalenia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Dębnica Kaszubska na 

lata 2016-2018. Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze 

jakieś pytania? 

W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu Wspierania 

Rodziny w Gminie Dębnica Kaszubska na lata 2016-2018  został zaopiniowany: 

 

Komisja Kultury i Oświaty /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Rewizyjna /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 

 

/Na posiedzenie komisji wrócił Radny Marcin Olech./ 

 

j. Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania 

dotyczące projektu uchwały? 

W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie  został zaopiniowany: 

 

Komisja Rewizyjna /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Kultury i Oświaty /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

k. Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że ta uchwała to nic nowego, gdyż funkcjonuje od 

lat. Jednak ubiegając się o środki drogowe, nikt nie pokusił się o zawarcie tematu modernizacji 

dróg w planie odnowy miejscowości. Sekretarz dodał, że podczas ostatniego spotkania Radni 

deklarowali chęć zapoznania się z projektem na drogi. To co było omawiane, a to co zostanie 

zawarte w planie jest istotne. Dokumentacja zawiera również technologię w jakiej zostanie 

wykonana nawierzchnia. W sumie długość odcinka wynosić będzie 1250 m.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że są to uwarunkowania i potencjalne dojazdy 

inwestycyjne. Skoro są tam działki to atrakcyjność terenu zostanie podniesiona.  

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem czy osoby są chętne do sprzedaży działek aby 

zrealizować projekt? 



Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że sprawa z mieszkańcami jest załatwiona. Są działki na 

sprzedaż. Sekretarz R. Krawczyk dodał, że projekt jest w procedurze konkursowej. Urząd czyni 

starania aby zyskać jak najwięcej punktów. Zauważył, że aby realizacja projektu się odbyła droga 

musi mieć zachowaną ciągłość. Projekt na Krzyni to zupełnie inna sprawa. Co prawda zdobędzie 

minimum punktów, lecz nie jest tak jak na Osiedlu Północ.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania? 

W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 

Miejscowości Dębnica Kaszubska, Krzynia, Łysomice, Łysomiczki na lata 2009-2018” z dnia 21 

października 2010 r. został zaopiniowany: 

 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Rewizyjna /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 

Komisja Kultury i Oświaty /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

l. Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że ustawa o ochronie zwierząt nakłada obowiązki 

na gminę o zapewnienie opieki nad zwierzętami bezdomnymi. Społeczeństwo już dało się trochę 

wyedukować. Psy nie są uwiązane na łańcuchach, nie biegają luzem. Są zawarte umowy z 

przedsiębiorstwem weterynaryjnym w razie potrzeby udzielenia pomocy.  

Radny M. Batóg zwrócił się z zapytaniem ile pieniędzy urząd wydał na realizację zadania? 

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że była to kwota rzędu 25 tys. złotych. Jeden pies kosztuje 

urząd 1300-1600 zł. Urząd stara się pomagać ludziom, sterylizuje zwierzęta, daje karmę na start. 

Temat jest trudny. 

Radny W. Nierychlewski poinformował, że Jego sąsiadka ma dużo kotów i przygarnęła 

wałęsającego się psa. Czy w takim przypadku musi podpisywać umowę z urzędem?  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że jeżeli chodzi o psy bezpańskie przygarnięte bezpośrednio 

przez mieszkańca to nie ma takiej potrzeby. Jeżeli doszłoby do adopcji zwierzaka wtedy umowa 

byłaby konieczna. Inaczej nie ma możliwości weryfikacji czy pies został przygarnięty, czy może 

był już w posiadaniu mieszkańców.  

Sekretarz R. Krawczyk dodał, że należy pamiętać, że rekompensata nie jest w postaci pieniężnej. 

To są rzeczy na start typu karma, sterylizacja itp.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania? 

W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dębnica 

Kaszubska na rok 2016” został zaopiniowany: 

 

Komisja Rewizyjna /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Kultury i Oświaty /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

m. Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że temat tarczy antyrakietowej toczy się już długi czas. 

Gminy nie doczekały się konkretów na temat rekompensat ani umów. Gminy i powiaty spotykały 

się, uczestniczyły i walczyły o wspólne dobro. Po pewnym spotkaniu padł pomysł aby zrobić 

raport o utraconych korzyściach. Gmina Słupsk podjęła się opracowania. Urząd dokłada się do 

tematu i w ślad za tym będzie spisane wielostronne porozumienie. Aby zyskać coś u władz wyżej 

należy przekazać niezależne opracowanie. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania? 

W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 



W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Słupsk został zaopiniowany: 

 

Komisja Kultury i Oświaty /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Rewizyjna /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 

 

n. A. Żukowska poinformowała, że w roku 2014 została podjęta uchwała określająca trzy 

progi realizacji programu ochrony środowiska. Obowiązkiem wójta jest przedłożenie raportu z 

realizacji. Głównymi zadaniami są:  

- wody powierzchniowe, 

- powietrze, 

- termomodernizacja. 

Zadania przedstawione w programie zostały zrealizowane w mniejszym lub większym stopniu.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił  się z zapytaniem czy ktoś ma jakieś pytania?  

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem czy wskaźnik budowy kanalizacji został osiągnięty? 

A. Żukowska odpowiedziała, że tak, ale nie dla całej gminy, tylko dla aglomeracji. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy program usuwania azbestu 

był realizowany w 2015 roku? A także, czy jest w planach pomysł aby rozdzielić odpady? 

Sekretarz R. Krawczyk zaproponował, aby przełożyć dyskusję odnośnie odpadów na kwiecień. 

Przewodniczący Rady P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem w jaki sposób urząd będzie 

egzekwował niewylewanie gnojownicy? Firmy cały czas to praktykują.  

A. Żukowska poinformowała, że jeżeli chodzi o wody gruntowe normy nie są przekroczone. 

Firmy z terenu gminy, które wylewają gnojownice nie podlegają obowiązkowi kontroli. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że zawsze można powiadomić odpowiednie organy, jeżeli 

ma się podejrzenia.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny odpowiedział, że nie jest to Jego obowiązkiem. Do 

obowiązków Wójta należy dbanie o środowisko. Są też praktyki dobrego rolnika. Taki problem 

istnieje już od dłuższego czasu. W perspektywie czasu środowisko to odczuje. W pewnym 

momencie pojawią się zanieczyszczenia wód w studni. Przewodniczący dodał, że sygnalizuje 

temat już teraz aby jak najszybciej można było zareagować. Dodał, że należy przyznać, iż po 

spotkaniach z rolnikami zaprzestali stosowania praktyki wylewania gnojownicy w jedno miejsce..  

Sekretarz R. Krawczyk zaznaczył, iż nie jest tak, że rolnicy leją nawozu ile tylko mogą. Rolnik 

wyleje tyle aby mieć odpowiednie nawożenie. Nie będzie narzucał się ani ludziom ani agencji. 

Metoda stosowana przez rolników jest dopuszczona przez przepisy prawa. 

Przewodniczący Rady P. Paczesny oznajmił, że po interwencjach i rozmowach z rolnikami 

bajorka w dolinie przestały się tworzyć. Gnojownica wylewana jest w sposób równomierny. 

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, iż nikt nie pozwoli sobie na degradację środowiska.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił  się z zapytaniem czy ktoś ma jakieś pytania? W 

związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji 

„Programu ochrony środowiska gminy Dębnica Kaszubska na lata 2014-2017 z perspektywą do 

roku 2021” za lata 2014-2015 został zaopiniowany: 

 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Rewizyjna /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 

Komisja Kultury i Oświaty /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

 



Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zarządził 10 min. przerwy. 

 

o. Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że uchwała ta jest pokłosiem inwestycji na Osiedlu 

Północ. Gmina finansuje swój teren. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił  się z zapytaniem czy ktoś ma jakieś pytania? W 

związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie  został zaopiniowany: 

 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Rewizyjna /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 

Komisja Kultury i Oświaty /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

p. Pani Wójt I. Warkocka wyjaśniła, iż celem projektu jest nacisk na doposażenie oferty 

programowej tzn. materiały dydaktyczną, podniesienie jakości usług świadczonych w ośrodkach 

wychowania przedszkolnego poprzez organizację zajęć dodatkowych dla dzieci oraz doskonalenie 

nauczycieli wychowania przedszkolnego, dostosowanie istniejących miejsc wychowania 

przedszkolnego do potrzeb dzieci z niepełnosprawnościami. Całość projektu dofinansowana jest 

w 85%. Gmina nie wnosi wkładu finansowego, jednie zapewnia sale, zaplecze techniczne itp. Po 

zakończonym projekcie wszystkie zakupione sprzęty zostają w gminie. 

Radny M. Olech oznajmił, iż wiele tematów nie jest doinformowanych, nie są nagłaśniane. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że wśród szkół gminnych nie ma konkurencji, nie walczą 

one o uczniów.  

Radny M. Olech oznajmił, że gmina musi dbać o to aby uczniowie nie uciekali ze szkół. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił  się z zapytaniem czy ktoś ma jakieś pytania? W 

związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie zawarcia umowy partnerskiej na rzecz 

wspólnej realizacji projektu pn.: „Upowszechnianie edukacji przedszkolnej w ramach Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Miasta Słupska” planowanego do złożenia w ramach konkursu dla 

działania 3.1. Edukacja przedszkolna Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Pomorskiego na lata 2014-2020 został zaopiniowany: 

 

Komisja Kultury i Oświaty /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Rewizyjna /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

q. Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że jest to trzecia uchwała dotycząca jakiegoś 

projektu. Na realizację założeń są przeznaczone pieniądze. Gmina realizować będzie projekt w 

partnerstwie Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta Słupsk. Będzie aplikować o środki na 

dofinansowanie budowy trzech przystani kajakowych. Od roku dzierżawione jest jezioro 

Głębokie. Stowarzyszenie zrzeszające firmy kajakowe wzięło teren pod opiekę. Teren ten został 

uporządkowany. Projekt obejmuje przystań kajakową, ławki, suszarki na kajaki. Planowana 

inwestycja w Krzyni będzie mieścić się na Łączce Harcerskiej. Jest to ciekawa polana o dużych 

możliwościach. W miejscu elektrowni wodnej ma powstać przenoska. Projekt ten jest oczkiem w 

głowie u Marszałka, więc pieniądze na realizację będą na pewno.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że należałoby zmienić nazwę gdyż planowana inwestycja 

nie znajduje się w Leśnym Dworze, a w Łysomiczkach. 

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem czy szlaki rowerowe też będą realizowane? 



Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że były prowadzone rozmowy z Lasami i jest pomysł aby 

wyznaczyć trasy rowerowe nieutwardzone biegnące pośród lasów. Zostanie stworzona mapka ze 

szlakami rowerowymi. Tereny te są piękne i nie ma potrzeby tworzenia utwardzonych tras. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił  się z zapytaniem czy ktoś ma jakieś pytania? W 

związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie zawarcia umowy partnerskiej na rzecz 

wspólnej realizacji Projektu pn.: „Pomorskie Szlaki Kajakowe” planowanego do złożenia w 

ramach konkursu dla działania 8.4. Wsparcie atrakcyjności walorów dziedzictwa przyrodniczego 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020 został 

zaopiniowany: 

 

Komisja Kultury i Oświaty /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Rewizyjna /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 

 

 

r. Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że prezentowany teren jest to polana pomiędzy 

Głobinem a Krzywaniem. W żaden sposób nienależący do Krzywani, dlatego padła propozycja 

ze strony przyszłych mieszkańców aby utworzyć nową miejscowość.  W innym przypadku 

numeracja domów byłaby kontynuacją numerów z Krzywani. Leśna Polana jest to nazwa utarta, 

również zaproponowana przez właścicieli domów.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił  się z zapytaniem czy ktoś ma jakieś pytania? W 

związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra 

Administracji i Cyfryzacji o ustalenie urzędowej nazwy dla miejscowości Leśna Polana został 

zaopiniowany: 

 

Komisja Kultury i Oświaty /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Rewizyjna /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

s. Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poprosił Komisję Rewizyjną o zaprezentowanie 

projektu uchwały.  

Radna I. Kiernicka przytoczyła teść uzasadnienia projektu uchwały. 

Radny R. Cech zwrócił się z zapytaniem czego dotyczyła skarga? 

Radny M. Olech poinformował, że rodzice złożyli skargę na Panią Dyrektor Gimnazjum z 

powodu jej zachowania wobec ich syna. 

Radny W. Nierychlewski dodał, że skarga była bardzo trudna do rozwikłania, ponieważ podczas 

spotkań z Panią Dyrektor i rodzicami skarżącymi komisja nie była w stanie ustalić jednej wersji. 

Pani Dyrektor zaprzeczała jakoby sytuacje opisane w skardze miały miejsce. Rodzice oczywiście 

podtrzymywali swoje stanowisko. Komisja pisemnie zwróciła się do Pani Dyrektor o przekazanie 

oświadczeń nauczycieli dyżurujących podczas incydentu. Oświadczenia te potwierdziły słowa 

Pani Dyrektor. Wszelkie drogi ustalenia stanu faktycznego zostały wyczerpane. Rodzice skarżyli 

się także na nieprawidłową ocenę z zachowania wystawioną dla ich syna. Przy rozpatrywaniu 

skargi i zapoznawaniu się z dokumentacją komisja stwierdziła nieprawidłowości związane z 

wystawieniem oceny, w związku z czym zwróciła się do Pani Wójt o zajęcie stanowiska jako 

organu prowadzącego.  

Radna D. Hańczyk oznajmiła, iż rodzicom najbardziej zależało na ocenie z zachowania. 



Radny W. Nierychlewski dodał, że chłopak nie jest złym uczniem. Sprawa skargi została 

rozstrzygnięta, a druga sprawa odnośnie oceny z zachowania idzie innym torem, gdyż nie jest to 

kompetencją rady.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił  się z zapytaniem czy ktoś ma jakieś pytania? W 

związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora 

Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej został zaopiniowany: 

 

Komisja Rewizyjna /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 

Komisja Kultury i Oświaty /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

t. Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, iż nastąpiła zmiana płacy dla sołtysa z Dębnicy 

Kaszubskiej do kwoty 230 zł.  

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem co wpłynęło na zmianę stawki? 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż do rady wpłynął wniosek o zmianę stawki 

dla sołtysa oraz wyrównanie stawki dla wszystkich sołtysów. Wniosek został przekazany do 

Komisji Infrastruktury i Budżetu, która stwierdziła, że ujednolicenie diet nie wchodzi w grę. 

Dębnica Kaszubska jest sołectwem dużym, z dużą liczbą mieszkańców. Sołectwo to 

porównywalne jest do sołectw Motarzyno. Stawka dla sołtysa została wyrównana do stawki 

Motarzyna. 

Pani Wójt I. Warkocka zwróciła się z zapytaniem na jakich zasadach stawki były wcześniej 

wyznaczane? 

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że początkowo stawki podzielone były na 3 grupy i 

ustalone na poziomie 130 zł, 100 zł, 70 zł. Później nastąpiła podwyżka o 100 zł we wszystkich 

grupach.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że nikt nie powinien być pokrzywdzony z 

tytułu tej podwyżki.  

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że nie ma złotej metody, chyba żeby przyjąć zasadę naliczania 

diety od liczby mieszkańców.  

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem czy Komisja nie obawia się napływania nowych 

wniosków o zmianę stawki dla innych sołtysów? 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że wpłyną wniosek sołtysa z Dębnicy 

Kaszubskiej, więc został rozpatrzony indywidualnie. Jeżeli pojawią się kolejne wnioski, będą one 

rozpatrzone i jeżeli zapadnie decyzja o zmianie stawki tak zostanie zrobione.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił  się z zapytaniem czy ktoś ma jakieś pytania? W 

związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad na jakich sołtysom 

będzie przysługiwała dieta został zaopiniowany: 

 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Komisja Rewizyjna /3 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący 

Komisja Kultury i Oświaty /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 

/O godzinie 13:06 Radna Wioletta Masłyk członek Komisji Kultury i Oświaty opuściła 

posiedzenie komisji wspólnych./ 

 

u. Skarbnik M. Malinowski poinformował, że uzasadnienie do uchwały zawiera wszelkie 

informacje, którymi radni mieli czas się zapoznać. Zwrócił się z zapytaniem czy ma dopowiedzieć 



coś do uzasadnienia? Po otrzymaniu odpowiedzi twierdzącej przeszedł do omawiania 

uzasadnienia. 

Pierwsza zmiana dotyczy doprecyzowania zakresu upoważnienia pracownika dotyczącego 

wydatków dochodowych. Jest to takie samo upoważnienie co ma Pani Wójt, przekazane dalej dla 

innych kierowników. Kolejną zmianą jest przeniesienie planu dochodów. Doszedł nowy paragraf 

055 użytkowanie wieczyste nieruchomości.  

- zwiększono plan dochodów z opłat z tytułu użytkowania wieczystego gruntów (§ 0550) 

jednocześnie zmniejszając wpływy z opłat za trwały zarząd, użytkowanie i służebności (§ 0470) o 

tę samą kwotę tj. 25.000 zł wskutek zmian w przepisach dot. klasyfikacji budżetowej, 

- zwiększono plan dochodów w rozdziale 75412 o kwotę 3.748 zł wskutek wpłaty przez 

Nadleśnictwo Łupawa darowizny w kwocie 3.000 zł na rzecz OSP Gogolewo oraz wskutek 

otrzymania zwrotu nadpłaty za rok 2015 z tytułu zużycia energii, 

- zwiększono plan dochodów o kwotę 19.045 zł z tytułu zwiększenia dotacji celowej z budżetu 

państwa na dofinansowanie zadań z zakresu wychowania przedszkolnego, 

- zwiększono plan dochodów o kwotę 1.800 zł wskutek otrzymania od Polsko-Amerykańskiej 

Fundacji Wolności oraz Nidzickiej Fundacji Rozwoju ,,Nida" dofinansowania na realizację przez 

ZS-P w Dębnicy Kaszubskiej programu pn. ,,English teaching", 

- zwiększono plan dochodów o kwotę 9.600 zł z tytułu wpłat rodziców uczniów gimnazjum w 

Dębnicy Kaszubskiej jako dofinansowanie kosztów dodatkowych zajęć na basenie pływackim, 

- zwiększono plan dochodów o kwotę 694 zł wskutek wpłat dokonanych przez darczyńców na 

rzecz pogorzelców, 

Zwiększono plan wydatków o kwotę 34.887 zł: 

- zmniejszono plan wydatków bieżących w zakresie gospodarki gruntami i nieruchomościami 

(rozdział 70005) w łącznej wysokości 15.600 zł, 

- udzielono pomocy finansowej gminie Słupsk w wysokości 1.000 zł na dofinansowanie kosztów 

opracowania raportu utraconych korzyści związanych z instalacją tarczy antyrakietowej w 

Redzikowie jednocześnie zmniejszając wydatki bieżące w administracji publicznej, 

- zwiększono plan wydatków bieżących na ochotnicze straże pożarne o kwotę otrzymanej 

darowizny w wysokości 3.000 zł, 

- zwiększono plan wydatków o kwotę 19.045 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań z 

zakresu wychowania przedszkolnego, 

- zwiększono plan wydatków bieżących o kwotę 1.800 zł na realizację przez ZS-P w Dębnicy 

Kaszubskiej programu pn. ,,English teaching", 

- zwiększono plan wydatków bieżących o kwotę 9.600 zł na dofinansowanie kosztów 

dodatkowych zajęć uczniów gimnazjum na basenie pływackim, 

- zwiększono plan wydatków bieżących o kwotę 694 zł jako dotacja dla OPS w Dębnicy 

Kaszubskiej na wypłatę zasiłków celowych dla pogorzelców, 

- zmniejszono plan wydatków bieżących na wynagrodzenia osób zatrudnionych w ramach prac 

interwencyjnych o kwotę 4.916 zł. 

Skarbnik dodał, że zrezygnowano z przydomowych oczyszczalni ścieków. Inwestycję przesunięto 

o około 3 lata. Aby zrealizować inwestycję potrzebne są na to pieniądze. Kwota w wysokości 

23500 zł była zabezpieczona na zakup nieruchomości pod inwestycję drogową, jednak okazało 

się, że kwota ta będzie niewystarczająca, a nabycie wyniesie 25 tys. zł. Nabycie to nastąpi od osób 

fizycznych. Zwiększono plan w rozdziale 75412 o kwotę 1.452 zł z przeznaczeniem na 

dofinansowanie dobudowy infrastruktury przeciwpożarowej w Dębnicy Kaszubskiej, będzie to 

punkt czerpania wody na rzece Skotawa. Zwiększono również plan o kwotę 16.000 zł z 

przeznaczeniem na dofinansowanie przebudowy szatni w Podolu Małym z przeznaczeniem na 

prace remontowe i zakup materiałów. Sołectwo zrezygnowało z rozbudowy placu zabaw na 

dobudowę nowych punktów oświetlenia ulicznego.  



Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania do 

projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej oraz 

zmiany w budżecie gminy na 2016 rok został zaopiniowany: 

 

Komisja Rewizyjna /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 

 

/pozostali Radni nie opiniowali projektu uchwały z powodu niewystarczającej liczby członków w 

poszczególnych komisjach./ 

 

v. Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2016-2025.  

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że z programu przydomowych oczyszczalni ścieków 

urząd zrezygnował z całego programu na rzecz przebudowy dróg na osiedlu północ. 790 tys. zł. 

Taka łączna kwota zostanie przeznaczona na ten cel. Będzie to za mała kwota, a maksymalne 

dofinansowanie wynosi 63,63%. Wartość dofinansowania to około 4,5 mln zł. Jeżeli wniosek 

zdobędzie akceptację, to będzie wiadomo jak zadanie można podzielić na lata.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy urząd będzie szukać 

środków na realizację przydomowych oczyszczalni ścieków? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jeżeli tylko pojawi się program z dobrymi warunkami, 

gmina w nie wejdzie. Na chwilę obecną nic takiego się nie pojawiło. Gminy nie stać na budowę 

oczyszczalni za wszelką cenę, z niekorzystnymi warunkami.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem jaka jest perspektywa czasowa i 

ile jeszcze czasu może potrwać oczekiwanie? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że na razie nie wiadomo jak wszystko może się czasowo 

rozkładać.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że pojawią się konkursy dla osób fizycznych. 

Kompleksowe zaopatrzenie sieci tam gdzie nie ma kanalizacji  jest kwestią właściciela posesji. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radych ma 

jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący przeszedł do 

opiniowania. W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2016-2025 został zaopiniowany: 

 

Komisja Rewizyjna /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący 

 

/pozostali Radni nie opiniowali projektu uchwały, z powodu niewystarczającej liczby członków w 

poszczególnych komisjach./ 

 

Ad. 3 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie planu. 

Plan zbywania omówił pracownik Pani Alicja Lichtensztein. 

1) Działka nr 91/9 – dawna stara mleczarnia, mieszkaniec posiadający nieruchomość 

sąsiadującą wystąpił o jej wykup. Działka zostanie sprzedana w formie przetargu 

nieograniczonego. 

2) Działka nr 141 w Motarzynie – działka na polepszenie warunków, mieszkaniec wystąpił z 

wnioskiem o jej zakup. 

3) Działka nr 22 – zostanie sprzedana w formie przetargu nieograniczonego. Mieszkaniec 

wystąpił z wnioskiem o jej zakup. 

4) Działka nr 44 – wykupienie kawałka drogi na polepszenie warunków. 



5) Działka nr 278 – działka rolna – jest to realizacja budżetu, żadne pismo odnośnie zakupu 

działki nie wpłynęło.  

6) Działka nr 143 – działka jest realizacją budżetu, jest to pozbycie się kawałka działki 

kwalifikowanej jako użytek kopalniany.  

7) Działka nr 203 – działka znajduje się około 300 m od jeziora w linii prostej, około 600 m 

drogą.  

8) Działka nr 141 – jest to działka na poprawę warunków, zostanie sprzedana w formie 

przetargu ograniczonego.  

9) Działka nr 32 – jest działką rolniczą, koło drogi do oczyszczalni. 

10) Działka nr 58 – jest to realizacja budżetu, działka leży odłogiem, jest działką rolną. 

11) Działka nr 130/2 – są kupcy zainteresowani. 

12) Działka nr 22 i 23 – działki te są obecnie dzierżawione i będzie tak do czasu sprzedaży. 

Zostaną sprzedane w formie przetargu nieograniczonego.  

13) Działka nr 130/1 – jest to realizacja budżetu, na razie nie ma osób zainteresowanych 

zakupem działki.  

Asystent K. Żukowski poinformował, że na razie działkę tą odłożyłby w czasie. Kiedy skończą 

się tereny rekreacyjne nad Dobrą i Krzynią może ktoś się po nią zgłosić. Jest to kwestia około 5 

lat.  

Radni postanowili zachować działkę w planie jednak nie wystawiać jej w najbliższym czasie do 

sprzedaży. 

14) Działka nr 433 – jest to działka o powierzchni 5600 m2, znajdująca się za apteką w 

Dębnicy Kaszubskiej. Działka nie ma dostępu do drogi publicznej i zostanie sprzedana w 

formie przetargu ograniczonego jako rola - teren zurbanizowany. Jest to teren 

zurbanizowany w studium.  

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że można wydzielić drogę z działki, podzielić na 

mniejsze i sprzedać. Działka jest zbyt atrakcyjna żeby ją sprzedawać w obecnej formie. 

A. Lichtensztein poinformowała, że udział w drodze ma około 10 właścicieli.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że działkę sąsiednią można przejąć lub 

pozyskać od Agencji Nieruchomości Rolnych na cel publiczny. Byłoby więcej możliwość na 

stworzenie drogi. 

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem co z tą działką? Czy zostaje ona w planie czy też 

zostanie z niego usunięta? 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że na razie działki by nie ruszał. Gdyby 

była możliwość przejęcia działki sąsiedniej od Lasów Państwowych, działka byłaby dużo bardziej 

atrakcyjna. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że słusznie zauważono, że działka jest atrakcyjna i 

należałoby ją zostawić. Temat zamian działek, ewentualnych wykupów trzeba odłożyć na 

przyszły rok.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że gdyby zrealizowano wszystkie plany, można by było 

wydzielić 8 atrakcyjnych działek pod zabudowę.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy działkę należy usunąć z 

planu? Radni jednoznacznie zadecydowali, że działkę należy usunąć z planu. 

15) działka nr 277. Działka znajduje się niedaleko Łączki Harcerskiej, na której będzie 

realizowana inwestycja kajakowa. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że jeszcze nie wiadomo, czy idą się zrealizować 

przenoskę blisko kanału elektrowni wodnej, czy jednak będzie spora odległość do 

przeniesienia kajaków.  Nie wiadomo czy plany zostaną uzgodnione.  

16) Działki, które gmina nabywa są zamianą z lasami państwowymi.  



Do planu zostanie dołożony zakup mieszkania w Niepoględziu. Mieszkanie to było własnością 

jednej pani, obecnie piecze nad nim sprawuje pracownik OPS-u. W ostatecznym rozrachunku 

przejęcie mieszkania wyjdzie na korzyść dla gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu obrad.  

 

Ad. 4 

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 14:32 zakończył posiedzenie wspólne 

wszystkich komisji, po wyczerpaniu porządku obrad. 

 
Protokołowała 

Emilia Szymaniuk 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska  

 

/-/Krzysztof Badowski 


